
اقتصادی
صفحه 4
یک شنبه ۲۱ مهر ۱۳۹۸ 
۱4 صفر ۱44۱ -شماره ۲۲۳0۶

کوتاه اقتصادی

قیمت بازارقیمت کارخانهنوع خودروردیف
39,681,00047,300,000پراید 1111
37,381,00042,900,000پراید 2131

40,313,00044,600,000پراید 3151
155,000,000173,000,000چانگان4
43,443,00050,600,000تیبا صندوق دار5
55,943,00057,900,000ساینا دنده ای6
63,158,00073,500,000پژو 7405
8SLX 67,880,00082,600,000پژو
65,578,00078,500,000پژو 405 دوگانه سوز9
78,338,00092,700,000پژو پارس10
--پژو پارس TU5 کلاس 1113
67,283,00081,800,000پژو 206 تیپ 122
83,690,00097,300,000پژو 206 تیپ 135
80,213,00096,500,000پژو V8 206 صندوقدار14
15)LX( 66,770,00078,000,000سمند ال ایکس
16EF7 69,773,00087,000,000سمند
94,000,000-سمند دوگانه سوز کلاس 1716
108,000,000-دنا18
134,000,000-تندر پلاس دنده19
96,730,000124,000,000پژو 207 دنده ای20
273,000,000368,000,000مزدا213
22H30  75,000,000132,000,000
-103,100,000استپ وی23
166,000,000-  207 اتوماتیک24
114,994,000303,000,000پژو252008
67,203,00078,000,000رانا26

قیمت )به تومان(نوع سکه
3/993/000سکه تمام طرح جدید
3/990/000سکه تمام طرح قدیم

2.032.000نیم سکه
1.232.000ربع سکه
850.000گرمی

405.900هرگرم طلای 18 عیار
نوع ارز
11.395دلار
12.591یورو
14.616پوند

1.972لیر ترکیه
3.169درهم امارات

10.7دینار

جدول نرخ سکه و ارز

قیمت خودرو های داخلی

صادرکنندگان  اتحادیــه  ســخنگوی 
فرآورده های نفتی گفت: در پی انتقادات نسبت 
 به شرکت ملی نفت درباره نوع قیمت گذاری
خوراک پالایشگاه ها، نرخ خوراک به قیمت 

شهریورماه سال جاری بازگشته است.
سید حمید حسینی در گفت و گو با خبرگزاری 
مهر درباره قیمت خوراک پالایشگاه ها اظهارداشت: 
در پی انتقادات مطرح شــده نســبت به شرکت 
ملــی نفت ایران درباره نوع قیمت گذاری خوراک 
پالایشگاه ها اکنون نرخ خوراک به قیمت شهریور 

ماه سال جاری بازگشته است.

وی تصریح کرد: در روزهای اخیر، قیمت نفت 
افزایش یافت. همین افزایش قیمت موجبات نگرانی 
افزایش مجدد قیمت خوراک پالایشگاه ها را فراهم 
کرده است. انتظار ما از شرکت ملی نفت ایران این 
بود که خوراک پالایشــگاه را با نرخ تخفیف دار در 

اختیار پالایشگاه ها قرار دهند.
سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های 
نفتی گفــت: بنزین و گازوییل در بورس انرژی به 
طور میانگین در هر تن 100 دلار زیر قیمت های 
جهانی فروخته می شود چرا که این منطقه کشش 

قیمت هایی مطابق نرخ های بین المللی را ندارد.

حســینی با بیان اینکه شرکت ملی نفت ایران 
در پایان دوره مالی پالایشگاه ها قیمت خوراک را 
اعلام می کرد، ادامه داد: نرخ خوراک پالایشگاهی 
داخلی معادل نرخی که با تخفیف به مشتریان در 
مقاصد مختلف خارجی تخصیص داده می شــود، 
محاسبه نمی شود؛ چنین رویه ای موجب می شود 
تا حضور پالایشگرهای ایرانی در بازارهای بین المللی 
بسیار سخت شده و حتی در برخی موارد بازارهای 

صادراتی در آستانه از دست رفتن قرار بگیرند.
وی، نرخ فــوب خلیج فــارس را رقمی گنگ 
دانست و اظهار داشت: قیمت گذاری خوراک باید 

به نحوی باشــد که امکان رقابت با رقبای خارجی 
خود را داشته باشــیم؛ چنانچه شرکت ملی نفت 
ایران نفت صادراتی خود را با تخفیف روانه مقاصد 

صادراتی می کند.
گفتنی اســت، نوساناتی که در قیمت خوراک 
پالایشــگاه ها بصورت یکجانبــه و انحصارطلبانه 
به وســیله وزارت نفت ایجاد می شود، علاوه بر به 
خطر انداختن صادرات محصولات پالایشــگاهی، 
موجــب وارد آمدن ضربات بعضا جبران ناپذیر به 
سهامداران و سهام شرکت های پالایشی در بورس 

نیز می شود.

 یک سردفتر اســناد رســمی گفت: برخی دفاتر اسناد رسمی تا 
۵۰۰ میلیون در ماه درآمد دارند.

علی اصغر جوادی؛ ســردفتر 1060 اسناد رسمی شهر تهران در گفت وگو با 
خبرگزاری تسنیم، یکی از اعتراض ها به مدیریت کانون سردفتران را شکاف درآمدی 
دفاتر اسناد رسمی عنوان کرد و افزود: برخی دفاتر تا 500 میلیون تومان در ماه 
نیز درآمد دارند اما دفاتری هم هســتند که دو تا سه میلیون تومان درآمد دارند 

ولی میانگین درآمد دفاتر اسناد رسمی، 24 میلیون و 200 هزار تومان است.
وی با اشــاره به فرار مدیران کانون ســردفتران از تعیین سقف درآمد برای 
دفاتر اسناد رسمی گفت: آیا دفترخانه ای که ماهانه 300 الی 400 میلیون تومان 
درآمد دارد در چارچوب یک رقابت ســالم این درآمد را کسب می کند. معتقدیم 
باید براساس متوسط درآمد، یک سقفی برای تنظیم اسناد در دفاتر اسناد رسمی 

تعیین شود.
ســردفتر 1060 اسناد رسمی شهر تهران از دیگر مسائل و مشکلات کانون 
سردفتران را بحث تبعیض آمیز تصدی دفاتر خدمات الکترونیک قضایی اعلام کرد 
و ادامه داد: برخی اعضای هیئت مدیره و سردفتران، دفاتر خدمات قضایی را برای 
خودشان بلوکه کرده اند و در تهران، حدود 40 سردفتر داریم که علاوه بر سردفتری 
دفاتر اســناد رســمی، تصدی دفاتر خدمات الکترونیک قضایی را بر عهده دارند. 
درحالیکه تصدی دفاتر خدمات الکترونیک قضایی در کنار دفاتر اســناد رسمی، 

مصداق دو شغله بودن است.
جوادی افزود: شــخصیت دفتر اسناد رسمی این است که در جهت بهداشت 
قضایی و کاهش پرونده ها فعالیت کند. یک سردفتر چطور می تواند در کنار این 

مسئولیت، تسهیل کننده تشکیل پرونده قضایی باشد. 
وی با اشــاره به دفترخانه مســتقر در مرکز تعویض پلاک مدعی شــد: این 
دفترخانه در کمتر از 10 ســال گذشــته، 170 هزار سند تنظیم کرده است در 
حالی که ماده 29 قانون تخلفات راهنمایی و رانندگی مقرر کرده ســازمان ثبت 
اســناد، پلیس راهنمایی و رانندگی و دفاتر اســناد رسمی،آیین نامه ای را تنظیم 
کنند تا دفاتر اسناد رسمی به صورت دوره ای در مراکز تعویض پلاک حضور یابند.

سردفتر 1060 اسناد رسمی شهر تهران ادامه داد: در حال حاضر در حاشیه 
مراکز تعویض پلاک جاهایی شبیه قهوه خانه که اصلا در شأن دفاتر اسناد نیست 
را 20 تا 30 میلیون اجاره می  کنند. بسیاری از اماکنی که در آن حواشی به عنوان 
دفترخانه فعالیت می کنند، طبق ماده 3 قانون نباید توســط اداره ثبت اسناد از 

لحاظ متراژ و مسائل دیگر تایید شوند.
جوادی، پنهان کاری در منابع مالی و نحوه هزینه کرد وجوه را از دیگر ایرادات 
و انتقادات به مدیریت کانون سردفتران دانست و افزود: به رغم اینکه طی چندین 
سال گذشته بارها به صورت کتبی و شفاهی  در جلسات عمومی و خصوصی تقاضا 
کردم مصوبات هیئت مدیره کانون برای همکاران منتشر شود اما وقعی ننهاده و 

اعتنایی نکردند تا جایی که مجبور به شکایت در این ارتباط شدم.
وی ادامه داد: به طور کلی در کانون ســردفتران و دفتریاران، منابع مالی و 
نحوه هزینه کرد آن پنهان اســت و در طول سالیان متمادی اصلًا نمی دانیم چه 

اتفاقات مالی در این مجموعه می افتد و اطلاعی نداریم.

یک سردفتر خبر داد
 درآمد 500 میلیون تومانی 

برخی دفاتر اسناد رسمی در یک ماه!

از حقوق مصرف کننده  مدیرکل حفاظت 
رگولاتوری گفت: کسانی که سیم کارت های 
 اضافی بدون مصرف دارند باید نســبت به 

غیر فعال و مسدود کردن آنها اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، پیمان قره داغی با اشاره به 
سوءاســتفاده از مدارک هویتی حجاج برای ثبت 
سیم کارت بدون اطلاع آنها گفت: از این سیم کارت ها 
برای ثبت گوشــی تلفن همراه به صورت مسافری 
در ســامانه گمرک استفاده شــده بود، به همین 
دلیــل برای جلوگیری از تضییــع حقوق کاربران 
ضروری است مشترکان تلفن همراه از اسناد هویتی 
خودشان به طور جدی محافظت کنند و درصورت 
ثبت سیم کارت به نام آنان بدون اطلاع خودشان، 
حتماً ســیم کارت را غیرفعال کرده و شکایت خود 
را در ســامانه ثبت و پاسخگویی به شکایات 195 

ثبت کنند.

وی اعلام کرد: چنانچه زائران اربعین پیامکی با 
عنوان )ماسک( سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیوئی مبنی بر صدور ســیم کارت بــه نام آنان 
دریافت کردند، باید به دفاتر فروش اپراتورها مراجعه 
و سیم کارت ثبت شده را مسدود و غیرفعال کنند. 
رگولاتوری به طور مستمر بر عملکرد دفاتر فروش 
اپراتورها و دفاتر پیشخوان خدمات دولت در فروش و 
فعال  سازی سیم کارت های تلفن همراه نظارت کرده 
و با متخلفان در این زمینه به شدت برخورد می کند.

در این راستا سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی اعــلام کرده که در  طــرح احراز هویت 
و ســاماندهی ســیم کارت ها برای جلوگیــری از 
سوءاستفاده احتمالی و برای این که دیگر در ایران 
سیم کارت بدون هویتی وجود نداشته باشد، سامانه 
استعلام تعداد خطوط مشترکان را راه اندازی کرده 

است.

بدیــن ترتیــب کاربران با مراجعــه به پورتال 
ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات رادیویی در 
بخش خدمات الکترونیکی و یا در نشانی اینترنتی 
از تعداد خطوطی  mobilecount.cra.ir می تواننــد 
که با کد ملی آنان ثبت شــده، آگاه شده و نسبت 
بــه غیرفعال کردن خطوطی که از آنها اســتفاده 
نمی کنند، اقدام کنند. هم چنین کاربران می توانند 
با ارسال کد ملی مالک خط به یکی از شماره های 
3000150 و 3000504901 از طریــق یکــی از 
خطوط تحت مالکیت، از تعداد سیم کارت هایی که 

به نام آن هاست، مطلع شوند.
مشترکان تلفن همراه درصورت مشاهده هرگونه 
مغایرت در تعداد خطوط ثبت شده به نام خودشان 
می توانند بــرای جلوگیری هر نوع سوءاســتفاده 
احتمالی، شخصا به دفاتر خدمات مشترکان اپراتورها 
مراجعه کنند و با ارائه کارت ملی از تمامی خطوط 

به نامشان که ممکن است بدون اطلاع مشترک به 
نام وی ثبت شــده باشد، آگاه شده و برای قطع هر 

یک از سیم کارت ها اقدام کنند.
کاربران باید توجه داشته باشند که عدم دقت 
در نگهداری سیم کارت ممکن است باعث شود این 
سیم کارت در دسترس افراد سودجو قرار گیرد و آنها 
با فعال کردن سیم کارت، در شبکه های اجتماعی 

عضو شده و به فعالیت های مجرمانه اقدام کنند.
با توجه به سوءاســتفاده از اطلاعات هویتی و 
ســیم کارت هایی که بدون آگاهی افراد به نامشان 
ثبت شده، مردم باید با مراجعه به سامانه استعلام 
تعداد سرویس های مشترکان اپراتورهای مخابراتی، 
از تعداد سیم کارت هایی که به نام آنهاست، مطلع 
شوند و همچنین در صورت دریافت پیامکی مبنی 
بر ثبت  سیم کارت، درصورتی که بدون اطلاع آنها 

انجام شده، نسبت به قطع آن اقدام کنید.

وزیر راه و شهر سازی با بیان اینکه رشد حباب گونه قیمت ها در 
دو سال اخیر غیرعادی بوده است، اعلام کرد: قیمت خانه سیر نزولی 

دارد و قیمت مسکن طی ماه های آینده کاهش خواهد یافت.
محمد اســلامی در گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت، با اشــاره به روند 
کاهش قیمت مســکن در چند ماه اخیر، گفت: وزارت راه و شهر سازی هیچ 
دخل و تصرفی در قیمت گذاری بازار مســکن نداشــته، اما مشخص بود که 

رشد حباب گونه قیمت ها در دو سال اخیر غیرعادی و غیرواقعی بوده است.
وی ادامه داد: من در انتهای ســال گذشــته و ابتدای سال جاری اعلام 
کردم که مردم برای کاهش تلاطمات بازار مسکن، خانه نخرند، زیرا قیمت ها 

به صورت غیرواقعی بالا رفته است.
وزیر راه و شهر ســازی افزود: روند چند ماه گذشــته بازار مسکن نشان 
می دهد که قیمت خانه ســیر نزولی دارد و قیمت مسکن طی ماه های آینده 
کاهش خواهد یافت، حال برای وزارت راه و شهر سازی، توانمند سازی خانوارها 
برای خرید مســکن و ایجاد قابلیت جهت خانه دار شدن جامعه هدف، دارای 

اهمیت است.
اسلامی تصریح کرد: در شرایط کنونی وزارت راه و شهر سازی برای تولید 
مسکن دو هدف اساسی دارد که اجرای طرح ملی مسکن و تکمیل واحدهای 

باقیمانده مسکن مهر جزء این اهداف محسوب می شود.
وزیر راه و شهر سازی خاطرنشان کرد: خوشبختانه دو هدف اصلی وزارت 
راه و شهر سازی در حال اجرایی و عملیاتی شدن است و امیدواریم در آینده 

نزدیک تحقق این اهداف، تأثیر مثبتی در بازار مسکن بگذارد.
پیشنهاد تولید مسکن به قصد اجاره

یک کارشناس مسکن در پاسخ به این سؤال که دولت برای حل مشکل 
مســتاجران و ساماندهی بازار رهن و اجاره چه اقدامی باید انجام دهد گفت: 
دادن وعده  در فصل نقل و انتقالات، مشکل مستاجران را حل نمی کند پس 
دادن وعده و راهکار کوتاه مدت نمی تواند مشــکلی از مشکلات مستاجران و 

ساماندهی بازار رهن و اجاره بکاهد.
مهدی روانشادنیا در گفت و گو با خبرگزاری فارس تاکید کرد: حل مشکل 
مستاجران و تعادل و ساماندهی بازار رهن و اجاره نیازمند یک برنامه بلندمدت 
اســت پس دولت می تواند و باید در یک افق پنج ساله یک نظام اجاره داری 
حرفه ای و یک نظام تولید مسکن به قصد اجاره داری را راه اندازی کند چرا که 
این اقدام بهتر از دادن وعده های منوط به فصل نقل و انتقالات و تابستان است.
وی با اشاره به اینکه البته مداخله در بازارها جواب نمی دهد اظهار داشت: 
مسکن که یک کالای ناهمگن است و تعیین سقف قیمتی و هرگونه مداخله ای 
در آن کارساز نخواهد بود اما اگر دولت یک برنامه مدون و بلندمدت برای بازار 
اجاره بیاندیشد قطعا در فصل نقل و انتقالات شاهد رشد بیش از حد نرخ اجاره 

بها به دلیل کمبود عرضه و افزایش تقاضا نخواهیم بود.
این کارشناس مســکن افزود: کار اصولی برای کمک به مستاجران این 
است که باید به سمت تولید مسکن به قصد اجاره حرکت کنیم چرا که تعداد 

قابل توجهی از مردم در کشور در حال حاضر مستاجر هستند.

وزیر راه و شهر سازی:
قیمت مسکن طی ماه های آینده 

کاهش می یابد

بنیاد مسکن گفت:  باز ســازی  مدیرکل 
عملیات باز ســازی ۷۵ هزار واحد مسکونی 
تعمیراتی در تمامی شــهر های سیل زده به 

اتمام رسید.
 مجید جودی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان، با بیان اینکه باز سازی 75 هزار واحد مسکونی 
تعمیراتی که بر اثر سیل دچار خسارت شده بودند 
به اتمام رســیده است، گفت: خوشبختانه در این 
بخش توانسته ایم تعهد خود را به ویژه در مناطق 

روستایی انجام دهیم.
او سپس با اشاره به واحد های مسکونی که به 
صورت 100 درصد دچار خسارت شده بودند گفت: 

در این رابطه ساخت 36 هزار و 46 واحد مسکونی 
را آغاز کرده ایم که 20 هزار واحد از آنها در مرحله 

اسکلت و سقف زنی قرار دارند.
وی با اشــاره به اینکــه از ابتدای باز ســازی 
واحد های مسکونی 166 هزار نفر را برای دریافت 
تســهیلات به بانک ها معرفــی کرده ایم، گفت: تا 
به امروز بانک ها با 116 هزار نفر قرارداد بســتند 
و خوشــبختانه روند پرداخت تسهیلات از سوی 

بانک ها مثبت است.
جودی با اشاره به اینکه روند باز سازی واحد های 
مسکونی در شهر های خوزستان، پلدختر و کرمان 
با اتمام فصل تابستان سرعت گرفته است، گفت: 

به دلیل گرمای شــدیدی که در فصل تابستان در 
این شهر ها وجود داشت کار بتن ریزی بسیار مشکل 
بود به همین دلیل بخش عمده ای از روند باز سازی 

را در این شهر ها در نیمه دوم سال قرار داده ایم.
او افزود: در 2 استان لرستان و کرمان 13 هزار و 
300 واحد احداثی داشته ایم که عملیات اجرایی 10 
هزار و 500 واحد مسکونی آغاز شده و خوشبختانه 
در نیمه دوم سال روند باز سازی و بتن ریزی سرعت 

بیشتری خواهد گرفت.
مدیرکل باز سازی بنیاد مسکن افزود: در استان 
لرســتان ســاخت 4 هزار واحد به اتمام رسیده و 
18 هزار واحد مســکونی تعمیراتی هم ســاخت 

باز سازی شان در حال اتمام است.
جودی اظهار کرد: در استان خوزستان به دلیل 
گرمای شــدید امکان بتن ریزی وجود نداشت، اما 
هم اکنون کار ساخت 5 هزار و 500 واحد مسکونی 
احداثی را آغاز کرده ایم و تاکنون عملیات اجرایی 

1600 واحد تعمیراتی هم آغاز شده است.
او افــزود: 16 هــزار و 500 واحد مســکونی 
تعمیراتی در استان خوزســتان وجود داشت که 
خوشبختانه عملیات آنها به اتمام رسیده و امیدواریم 
تا چند ماه آینده پرونده باز سازی واحد های مسکونی 
ســیل زده به ویژه در لرستان و خوزستان به اتمام 

برسد.

یک کارشناس گفت: اساسنامه صندوق بازنشستگی ایرادات 
اساسی دارد و نمی توان با تصویب این اساسنامه در هیئت دولت 

به آن وجاهت قانونی داد.
جلیل ســالاری در گفــت وگو با خبرگزاری فــارس در واکنش به 
صحبت های نصرت رحیمی، رئیس هیئت رئیســه صندوق بازنشستگی 
صنعت نفت مبنی بر اینکه »مراحل تصویب خواهی اساســنامه صندوق 
بازنشستگی صنعت نفت در هیئت وزیران باید طی شود«، گفت: چگونه 
ممکن اســت یکی از شــرکتهای تابع وزارت نفت کــه حتی نمی تواند 
اساسنامه خودش را تفسیر کند و تغییر دهد و آن هم به صورت عجولانه 
در 93/12/27 بدون اینکه نماینده ذی نفعان باشد و شرایط قانونی را طی 
کند یک مجموعه ای را که سابقه 70 ساله دارد از بدو فعالیت هم هویت 
حقوقی داشــته، به عنوان یک موسســه غیر تجاری و آن هم با سرمایه 

صفر، آگهی و ثبت کند.
وی تصریح کرد: سؤال این است که آیا سرمایه صندوق بعد از 70 سال 
به صفر رسیده است؟ مگر خود آقای رحیمی در سال 97 از معاون حقوقی 
مجلس درخواست استفساریه نکرده بود چگونه ایشان تصور می کند که 
هیئت مدیره شرکت ملی نفت مرجع تصویب اساسنامه صندوق است؟

شاکی اساسنامه صندوق بازنشستگی افزود: مگر می شود اساسنامه ای 
که کلا ابطال شده و بند بند آن ایراد شکلی و ماهوی دارد بگوییم فقط 

با تصویب هیئت وزیرا مشکلش حل می شود.
سالاری گفت: بحث بعد این است که اگر صندوق، خصوصی و بنگاه 
تجاری اســت پس مدیران شاغل دولتی در این صندوق چه می کنند و 
چرا تا ســال 94 در سامانه ثبت شرکت ها ثبت نشده است؟ آیا مجمع 

عمومی صندوق هیئت مدیر شرکت ملی نفت است؟
وی ادامــه داد: اگر صندوق غیر تجاری اســت چگونه یک میلیارد 
دلار تسهیلات از صندوق توسعه ملی اخذ شده است؟ وام می گیرند و با 

شرکت های تابعه خرید مواد نفتی می کنند.
شاکی اساسنامه صندوق بازنشستگی صنعت نفت گفت: بند م ماده 35 
اساس نامه که منسوخ شده است در ماده 4 قانون نفت و قانون اختیارات 
نفت نیز گفته شــده است تصویب اساسنامه مجموعه های تابعه شرکت 

نفت و وزارت نفت در اختیار مجلس شورای اسلامی است.
 سالاری تصریح کرد: حتی اگر این اساسنامه با همین شکل به تصویب 
هیئت وزیران هم برســد باز دارای ایرادات اساسی است و با قانون های 
بالادست مغایرت دارد. بر اساس این گزارش، رئیس هیئت رئیسه صندوق 
بازنشستگی صنعت نفت چندی پیش طی مصاحبه ای با اشاره به اینکه 
هیئــت عمومی دیوان عدالت اداری وقتی رأی صادر می کند دیگر قابل 
تجدیدنظر نیست، گفت: براساس حکم دیوان عدالت اداری دیگر اساسنامه 
این صندوق دارای اعتبار نیست و ما به اطلاع رئیس قوه مجریه این موضوع 

را رساندیم که ممکن است در اجرائیات صندوق مشکلی پیش آید.
نصرت رحیمی با اشــاره به اینکه به نظر مراجع ذی ربط هیئت امنا 
مؤظف به تصویب رساندن اساسنامه نبوده است و باید هیئت وزیران برای 
تصویب این اساسنامه اقدام می کرد، افزود: این موضوع از نظر حقوقی قابل 
بررسی است و دیوان هم بر همین اساس رأی صادر کرده است. بنابراین 

مراحل تصویب خواهی در هیئت وزیران باید طی شود.
وی در پاسخ به این سؤال که اگر همین اساسنامه در هیئت وزیران 
تصویب شود مشکلی ایجاد نخواهد شد، ادامه داد: رأی دیوان بر این است 
که اگر همین اساسنامه در هیئت وزیران تصویب شود دیگر مشکلی ندارد. 
طبیعتاً مصوبه هیئت وزیران به کمیته تطبیق مجلس می رود که آن را با 

قانون تطبیق می دهند تا مغایرتی نداشته باشد.

یک کارشناس:
اساسنامه صندوق بازنشستگی نفت 

ایرادهای اساسی دارد

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد، در یکسال 
گذشته خوشبختانه ذخایر اسکناس ارزی مان 
نه تنها کاهش پیــدا نکرده بلکه افزایش نیز 

داشته است.
 ، تســنیم ری  ا گــز خبر رش  ا گــز بــه 
عبدالناصرهمتــی با اشــاره به اینکه مشــکلات 
 فعلــی کشــورمان قابل حل اســت عنــوان کرد: 
در یکســال گذشته خوشــبختانه ذخایر اسکناس 
ارزی مان نه تنها کاهــش پیدا نکرده بلکه افزایش 
نیز داشــته است و امسال بخش مهمی از ارز مورد 
نیاز کشور برای واردات از طریق صادرات غیرنفتی 

تامین شد.
وی با بیان اینکه باید تلاش کنیم میان صادرات 
و واردات تعــادل ایجاد کنیــم، درخصوص نقش 
 فعالان اقتصادی در حل مشــکلات کشــور گفت: 
درخواست من این است که فعالان اقتصادی، شرایط 
کشور را درک کنند زیرا کشورمان در شرایط ویژه ای 
اســت و هیچ کس جز مردم ایران به منافع ملی ما 
فکــر نمی کند و ما باید برای همه موارد پیش بینی 

داشته باشیم.

مشکلی در واردات غذا و دارو نداریم
رئیس کل بانک مرکزی همچنین در واکنش به 
اظهارات وزیر امور خارجه درخصوص تحریم جدید 
بانک مرکزی و الصاق برچسب SDGT به بانک مرکزی 
اظهار کرد: در تحریم جدید از این نظر که برچسب 
SDGT لحاظ شده، مباحث آقای ظریف درست بوده 

و دشمنان تلاش کردند که محدودیت ایجاد کنند.
همتی درگفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
تسنیم، با بیان اینکه تمهیداتی از سوی بانک مرکزی 
برای مقابله با این اقدام در دســتور کار قرار گرفته 
اســت، تأکید کرد،  واردات دارو و غذا از مسیر بانک 
مرکزی انجام نمی شود و با تمهیدات صورت گرفته 

مشکلی در این خصوص ایجاد نخواهد شد.
بر اساس این گزارش، رئیس کل بانک مرکزی در 
همایش اقتصاد جهانی و تحریم ها با اشاره به واکنش 
مقامات آمریکایی به اقدامات بانک مرکزی در سال 
97 برای کنترل التهابات ارزی گفته بود: حتی خود 
ترامپ هم به این نتیجه رســیده اســت که ساقط 
کردن جمهوری اسلامی شــدنی نیست در همین 
راستا افرادی مثل جان بولتون کنار رفتند و در حال 

حاضر ترامپ به دنبال راهکارهایی برای بازگشت به 
شرایط قبل است.

همتــی با یــادآوری اینکه یکــی از مهم ترین 
چالش ها در آن برهه بحث خروج سرمایه بود بیان 
کــرد: وقتی بانک مرکزی بر ریال کنترل نداشــته 
 باشد برای جلوگیری از خروج سرمایه هم نمی تواند 

اثرگذار باشد.
وی افــزود: در آن مقطع تیمی از بانک مرکزی 
را برای بررســی موضوع صادرات صوری به کشــور 
همســایه فرستادیم و مشخص شد ارزی که باید از 
محل صادرات کالا به کشور وارد شود در استانبول 

و دوبی در حال مبادله شدن است.
رئیس شورای پول و اعتبار با اشاره به رقم سنگین 
چکهای تضمینی صادرشده و وصول نشده خاطرنشان 
کرد: در اوج التهابات ارزی با بررســی ای که صورت 
گرفت مشخص شــد 35 هزار میلیارد تومان چک 
تضمینی وصول نشــده در کشــور وجود دارد و این 
ارقــام در هر نقطه ای از اقتصاد می تواند یک ویرانی 

ایجاد کند.
همتی ادامه داد، بر اساس یک بررسی برخی از 

این چکهای تضمینی وصول نشــده تا روزی ده بار 
معامله می شــد که با تدبیر صورت گرفته در نهایت 

معضل این چکها کنترل شدند.
وی با تأکید مجدد بر اینکه صادرات ریالی یکی 
از روش های مهم خروج سرمایه بود اضافه کرد: یک 
عده واسطه با کارت های بازرگانی یک بارمصرف در 
کشورهای همســایه صادرات ریالی انجام می دادند 
و متأســفانه ارز حاصل از صــادرات به صرافی های 

دوبی می رفت.
رئیس کل بانک مرکزی با رد نظر کارشناســانی 
که با اشــاره به ســرکوب تقاضــا در ماه های اخیر 
شرایط ارزی کشور را تحلیل کرده اند یادآور شد: در 
شــش ماهه اول امسال 19 میلیارد تومان تأمین ارز 
برای کالاهای اساسی و واسطه ای صورت گرفته است 

و به هیچ عنوان تقاضا سرکوب نشده است.
همتــی راجع به اقدامات مافیــای خودرو برای 
ترخیص خودروهای در گمرک مانده گفت: مافیای 
خودرو هر روز فشــار می آورند و به دنبال اجازه من 
برای ترخیص خودروها هســتند و بعضاً تجمع هم 

برگزار می کنند . 

رئیس کل بانک مرکزی:

ذخایر اسکناس ارزی ایران افزایش یافته است

گرانی دوباره خودرو به دلیل عرضه قطره چکانی خودروسازان

ســخنگوی انجمن تایر با اشاره به ورود 
تایرهای ســنگین فاقد کیفیت به کشــور 
 گفت: با لغو ضوابط واردات تایرسنگین بازار 
دو دستی در اختیار تایرهای بی کیفیت چینی 

قرار گرفته است.
مصطفی تنها در گفت وگو با تسنیم،با اشاره به 
اینکه در ســال 94 مقررات واستانداردهایی برای 
واردات تایرهای ســنگین به کشــور تعریف شده 
بود، اظهار داشــت: در ســال 97 واردکنندگان با 
اســتدلالهای مختلف موفق شدند تا این ضوابط را 
لغو کنند آنها معتقــد بودند این موضوع به نوعی 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی است درحالی که 

این ضوابط به نفع مصرف کنندگان داخلی کشور بود.
وی با اعلام اینکه آنها با این استدلال که تأمین 
تایر سنگین در کشور مشکل داشته و تولیدکنندگان 
داخلی در تأمین آن مشــکل دارنــد، افزود: با لغو 
ضوابط واردات تایرسنگین، بازار دو دستی در اختیار 

تایرهای بی کیفیت چینی قرار گرفته است.
سخنگوی انجمن تایر با بیان اینکه ورود تایرهای 
سنگین فاقد کیفیت باعث شد تا در مرداد ماه امسال 
اتحادیه کارفرمایان کامیون دار نامه شکایت خود را 
به سازمان حمایت ارسال کنند، گفت: کامیون داران 
در این نامه اعلام کردند که با ورود تایرهای سنگین 
فاقد کیفیت بازارمختل شده و مشکلات زیادی برای 

ما بوجود آمده است.
تنهــا اضافه کرد: جالب اینجاســت در زمانی 
کــه واردات کالا بــا ارز 4200 تومانــی آزاد بود 
واردکنندگانی که در بخــش مواد غذایی فعالیت 
می کنند با اســتفاده از کارت بازرگانی خود آن قدر 
تایر وارد کشــور کرده اند که ما تا ســه سال آینده 

نیازی به واردات نداریم.
وی با بیان اینکه سازمان حمایت در حال حاضر 
با حمایت از کارفرمایان کامیون دار خواهان اجرای 
مقررات واردات تایر سنگین از وزارت صنعت است، 
تصریح کرد: هم اکنون کشور در تولید تایر »بایاس« 
نیازی به واردات ندارد اما در تایر سنگین »رادیال « 

70 درصد نیاز بازار از محل واردات تأمین می شود 
اما دو طرح و یک واحد تولیدی در صدد تلاش برای 
رفع نیاز بازار هســتند که امیدواریم با به سرانجام 
رســیدن آنها 80 درصد نیاز بازار تایرهای سنگین 

تأمین شود.
وی در ادامه صحبتهای خود درخصوص دلایل 
افزایش قیمت تایرهای سواری خودرو پراید نیز به 
ارائه توضیحاتی پرداخت و گفت: در شــش ماهه 
امسال تولید تایر خودروی پراید 20 درصد افزایش 
پیدا کرده اســت اما باید واحدهای نظارتی پاسخ 
دهند که چه اتفاقی در بازار افتاده که قیمت تایرهای 

این خودرو با نوسان قیمت رو به روست.

از ســوی  قطــره چکانی خودرو  عرضه 
خودروسازان طی یک هفته اخیر سبب شده تا 
قیمت خودرو در بازار دوباره افزایش پیدا کند.

به گزارش تســنیم، این روزهــا در بازار خرید و 
فروش خــودرو معامله ای انجام نمی شــود و اغلب 
خریداران تمایلی به خرید خودرو ندارند. البته روند 
کاهشــی قیمت خودرو در طول ماه های اخیر نقش 
زیادی در تردید خریداران برای خرید خودرو داشته 
است.اما از آن طرف گویا خودروسازان نیز تمایلی به 
روند کاهشی قیمت ها ندارند و به نوعی با کاهش عرضه 

مانع ارزانی خودرو در بازار شده اند.
در یک هفته اخیر روند کند فاکتور کردن خودروها 
و کاهش عرضه محصولات عاملی شده تا نمودار قیمت 
خودرو مسیر افزایشی را طی کند به نحوی که سمند 
ال ایکس دیروز به 78 میلیون تومان رســید. این در 
حالی اســت که قیمت این خودرو در هفته گذشته 
72میلیــون تومان بود.علاوه بر ایــن پراید نیز دیروز 
47 میلیون و 700 هزار تومان قیمت گذاری شــده 

در حالی که این خودرو هفته گذشــته 45 میلیون و 
500 هزار تومان بود.

گفتنی است طی یکسال اخیر قیمت خودرو بیش 
از 100درصد گران شده و همین مسئله سبب کاهش 

شدید قدرت خریداران شده است.

شــرایط پیش فروش عادی 5 محصــول ایران 
خودرو از امروز

شرایط پیش فروش عادی مهرماه 98 محصولات 
ایران خودرو اعلام شد. به گزارش تسنیم، در بخشنامه 
جدید ایران خودرو با اضافه شــدن خودروی سمند

EF7 بنزینی با موعد تحویل شهریور 99 و خودروی 
دناپــلاس با موعد تحویل مهر 99 مجدداً با ظرفیت 
محدود از ســاعت 11 صبح روز یک شنبه مورخ 21 
مهرمــاه تا زمان تکمیل ظرفیت طرح فروش صورت 

خواهد گرفت.
شرایط ویژه بخشنامه:

ظرفیت ثبت نام برای هر کد ملی از کل بخشنامه 
یک دستگاه خودرو است و درصورت ثبت نام از سوی 
مشتریان مغایر با این بند قرارداد به صورت یک طرفه 
از سوی شرکت ایران خودرو لغو و ظرف 20 روز طبق 
ضوابط شرکت هزینه به مشتری عودت خواهد شد.

تنظیم صلح نامه نیز در این بخشنامه امکان پذیر 
نیست.

علاوه براین امکان ثبت نام در این بخشنامه برای 
مشتری دوم و نمایندگی مجاز نیز فراهم نیست.

قیمت نهایی خودرو در این شرایط در زمان تحویل 
خودرو مندرج در این بخشنامه و قرارداد تعیین خواهد 

شد.ثبت نام هم صرفاً به صورت اینترنتی خواهد بود.

* مدیر عامل و اعضای هیئت مدیره بانک رفاه با هدف پاسداشت شعار 
رونق تولید که مورد تأکید مقام معظم رهبری است، از سه شرکت تولیدی 
استان مازندران بازدید و با مدیران آن ها گفت و گو کردند. به گزارش روابط 
عمومی بانک رفاه کارگران، در این رویداد که هفدهم مهر ماه سال جاری 
و با هدف حمایت از اشتغال و رفع موانع تولید صورت پذیرفت، مدیر عامل 
و دو عضو هیئت مدیره بانک در راس هیئتی جداگانه  از سه شرکت که 
از مشتریان برتر بانک در اســتان هستند بازدید به عمل آوردند و در 
جریان فرایند تولیدات آن ها قرار گرفتند. مدیر عامل و اعضای هیئت 
مدیره بانک رفاه در این بازدیدها به مدیران عالی شــرکت ها اطمینان 
خاطر دادند که بانک رفاه به عنوان یــک بانک اجتماعی حامی رونق 
تولید است و برای حمایت از اشتغال، کارگران و تولیدکنندگان از هیچ 

اقدامی فروگذار نمی کند.
* بانک جهانی از کاهش 6/5 درصدی بدهی خارجی ایران در ســال گذشــته 
میلادی با وجود تحریم های آمریکا خبر داد.به گزارش تســنیم، بانک جهانی در 
جدیدترین گزارش خود از دیون خارجی کشــورها کل بدهی خارجی ایران در 
پایان سال 2018 را 6 میلیارد و 323 میلیون و 900 هزار دلار اعلام کرد.با وجود 
تحریم های آمریکا بدهی خارجی ایران در سال 2018 نسبت به سال قبل از آن 
6/5 درصد کاهش داشته است. در پایان سال 2017 کل بدهی خارجی ایران 6 
میلیارد و 761 میلیون و 100 هزار دلار محاســبه شده بود، بر این اساس بدهی 
خارجی ایران در سال قبل 437/2 میلیون دلار کاهش داشته است. براساس این 
گزارش از کل بدهی خارجی ایران در پایان ســال 2018 بالغ بر 381/8 میلیون 
دلار مربوط به بدهی بلندمدت، 3/958 میلیارد و 800 هزار دلار مربوط به بدهی 
کوتاه مدت و 1/983 میلیارد و 400 هزار دلار مربوط به خطوط اعتباری صندوق 

بین المللی بوده است.
* مجری طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزی گفت: سال گذشته 
۲۸۰ تن زعفران به خارج از کشور صادر شد که ۳۵۰ میلیون دلار برای 
کشور ارزآوری داشته است.حسین زینلی ضمن اشاره به اینکه زعفران 
یکی از مهمترین گیاهان دارویی ایران است، افزود: هم اکنون نزدیک به 
یک میلیون نفر در زمینه کشت و کار این گیاه اشتغال دارند.وی ادامه 
داد: در ۱۱ سال گذشته بطور متوسط هرساله پنج هزار هکتار به سطح زیر 
کشت گیاه زعفران در کشور اضافه شده است.وی در گفت وگو با رادیو 
اقتصاد گفت: سطح زیر کشت گیاه زعفران کشور در حال حاضر به ۱۱۳ 

هزار هکتار رسیده است.
* نماینده وزیر صمت در اتاق اصناف ایران از تشــدید نظارت های لازم همزمان 
با افزایش قیمت نان برای جلوگیری از هرگونه سوءاستفاده از قیمت های مصوب 
اخیر خبر داد. ابراهیم درســتی در گفت وگو با تسنیم، در واکنش به گران شدن 
قیمت نان و نظارت های اتاق اصناف بر نظارت بر اجرای قیمت های مصوب اخیر 
و برخورد با هرگونه گرانفروشی نان اظهار کرد: نکته قابل توجه آن است که قیمت 
نان در 5 سال گذشته هیچ افزایش نداشته است و این در حالی است که با در نظر 
گرفتن افزایش دســتمزدها، افزایش قیمت انرژی و بالارفتن هزینه ها طی این 5 
سال، منطقی بود که قیمت نان اصلاح شود. وی در پایان با بیان اینکه نظارت های 
لازم برای جلوگیری از هرگونه سوءاســتفاده از قیمت های مصوب اخیر تشدید 
می شود خاطرنشان کرد: اتاق اصناف، بازرسی ها، اتحادیه های ذی ربط و بازرسان 
سازمان حمایت حتماً نظارت های خود را برای برخورد با هرگونه سوءاستفاده ای 

تشدید می کنند.

بنیاد مسکن:

عملیات تعمیرات ۷۵ هزار واحد مسکونی سیل زده به اتمام رسید

مدیرکل حفاظت از حقوق مصرف کننده رگولاتوری:

مردم سیم کارت های اضافی  را مسدود کنند

سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفتی:

نرخ خوراک پالایشگاه ها کاهش یافت

به دلیل لغو ضوابط واردات صورت گرفت

جولان تایرهای سنگین بی کیفیت خارجی در بازار کشور


